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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor kapnak segítséget?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Kénytelen  vagyok  újra  és  újra  felhívni  a  figyelmet  a  szociális  szektorban  uralkodó  tragikus
állapotokra. A magyar társadalom egyre inkább elöregszik, így egyre több az ápolásra szoruló idős
ember.  Ennek megfelelően jogosan merül fel  az igény, hogy az államnak ehhez a tendenciához
alkalmazkodnia kell. Azt már tudjuk, hogy a kormány az utóbbi 12 évben nem áldozott arra, hogy
az idősotthonokban több férőhelyet hozzon létre, így sokan akár két évig is várakoznak az ellátásra,
ha addig meg nem halnak.

Mivel  az  intézményi  ellátást  ennyire  elhanyagolja  az  állam,  azt  várnánk,  hogy  az  ún.  házi
segítségnyújtás feltételeit igyekszik javítani. Különösen, mivel a házi segítségnyújtással nemcsak az
időseken, hanem a fogyatékossággal élőken és más, gondozásra szoruló embereken lehet segíteni.

Ám a házi segítségnyújtásban sem látható az elláttak számának bővülése a KSH adatai szerint. Sőt,
míg az ellátotti létszám 2014-ben még 133 ezer fő volt, 2019-ben már csak 90 ezer személy fért
hozzá  a  szolgáltatáshoz,  az  érintettek  mindeössze  tizede!  Az  állami  finanszírozás  2013-ban
csökkent, azóta stagnál.

Niylvánvaló,  hogy a  csökkenő tendencia  nem azért  történt,  mert  az  igények  és  a  szükségletek
csökkentek volna. Csupán arról van szó, hogy a házi segítségnyújtás esetében – ahogy sok más
szociális ellátás és szolgáltatásnál – nem a célcsoport igényei és szükségletei számítanak, hanem az,
hogy az  állam mennyi  pénzt  szán  egy adott  területre.  Amikor  10  éve  több  forrást  juttattak  a
területnek, robbanászerűen emelkedett az ellátottak száma is. Amikor azonban a kormány látta az
igények  növekedését,  nem  további  forrásokat  különített  el,  hanem  szabályozással  és
forrásmegvonással torzította el a keresletet.



Ahogy tavaly nyolc érintett szervezet megfogalmazta és kérte, a házi segítségnyújtás olyan fokú
bővítése, mely a jelenlegi szolgáltatási színvonalon, de legalább minden jogosulthoz eljutna, és azt
az érintettek este és hétvégén is igénybe vehetnék, 18,1 milliárd forint többletet jelentene az állami
költségvetésben.

Kérem tisztelt miniszter urat, hogy válaszoljon a következő kérdésemre:

1. Mikor kapnak végre igényeinek megfelelően érdemi segítséget az idősek, fogyatékossággal élők,
egészségügyi  állapotuk  miatt  segítségre  szorulók,  valamint  az  otthonápoló  családtagok,  illetve
szociális szakemberek? 

2. Az önkormányzatoktól a járvány alatt rengeteg forrást elvontak, pedig költségvetési plusz forrás
nélkül nem tudják ellátni a rájuk terhelt plusz feladatokat. Mikor kapja meg a terület a szükséges és
fent említett plusz forrásokat? 

Válaszát köszönöm.

Budapest, 2021.03.16.

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP
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